

5. The same reports will also be required for each quarter thereafter (i.e. January to March, April to June, etc.) and should be submitted to SBDC in the month following the end of quarter.

6. It should be noted that all contracts must be reported as appropriate, whether the contractual agreements were oral or in writing.

7. Managers should create subsidiary records to record contract entries and keep blank copies of the attached reports in order to accommodate and facilitate the preparation of future quarterly reports in a timely fashion.

8. For purposes of the attached reports, **do not include** the following:

- contracts entered into on behalf of other government departments for which the cost is charged to an EN from the other government department and which has been established under Other Government Departments Suspense (OGDS). Report only contracts that are to be charged to Foreign Affairs Parliamentary Votes 1 and 5 (i.e. Code vote I4, 50, 51, etc.);
- leases of real property;
- contracts awarded by Public Works and Government Services Canada (PWGSC) whether in Canada, London, England, Washington or Koblenz, Germany. PWGSC will include those contracts in their reports;
- call-ups against Standing Offers negotiated by PWGSC. PWGSC will report on behalf of the Canadian Government the total estimated value of all standing offers negotiated by them;
- agreements between Canadian provincial agencies, municipalities or other Canadian Government departments or agencies.

5. De tels rapports seront soumis par la suite à SBDC pour chaque trimestre (soit pour les périodes de janvier à mars, d'avril à juin, etc.), et ce dans les 30 jours (un mois) suivant la fin de la période visée par le rapport.

6. À noter qu'il faut rendre compte de tous les marchés, qu'ils aient été conclus de vive voix ou par écrit.

7. Les gestionnaires devraient créer des dossiers qui serviraient à consigner le détail des marchés et conserver des copies vierges des formules (comme celles en annexe), de manière à faciliter et à accélérer la préparation des rapports trimestriels.

8. Aux fins des rapports ci-joints, **ne pas mentionner** :

- les marchés adjugés au nom d'autres ministères et imputés à un numéro de consignation de fonds d'un autre ministère et qui ont été établis au titre des comptes d'attente-autres ministères; ne faire rapport que des marchés qui sont portés aux crédits parlementaires 1 à 5 du ministère des Affaires étrangères (les numéros de crédit 14, 50, 51, etc.);
- les locations à long terme de biens immobiliers;
- les marchés adjugés par Travaux publics et Services gouvernementaux Canada (TPSGC) au Canada comme à Londres en Angleterre, à Washington ou à Coblenz en Allemagne. TPSGC inclura ces marchés dans ses propres rapports;
- les commandes subséquentes à des offres à commandes passées par TPSGC; TPSGC fera rapport, au nom du gouvernement du Canada, de la valeur estimative de toutes les offres à commandes qu'il aura passées;
- les ententes conclues entre des organismes provinciaux canadiens, des municipalités et d'autres ministères ou organismes fédéraux.